
Leppävirran rotaryklubi 2.5.2023 klo 16.30 Kinnusen Juhlahuoneisto. Elämää Italiassa / Helena ja Arto 

Kuusisto 

Helena ja Arto Kuusisto kertoivat elämästään Italiassa. Arton työn takia Pohjois-Italian Lombardiassa 

vierähti 11 vuotta. Asuinpaikat olivat ensin Brebbia (n. 3200 asukasta) ja sitten Besozzo (8800 as). 

Molemmista paikkakunnista oli Aron työpaikalle Ispraan 10 minuutin työmatka. Helena oli kotona lukuun 

ottamatta kahta viimeistä vuotta, jolloin hän toimi Eurooppa-koulun (Scuola Europea di Varese) opettajana. 

Tämä koulu on perustettu Euroopan unionin henkilöstön lapsia varten. 

Omakotitalon vuokra oli 1180 €/kk. Lämmitys ja liesi olivat kaasutoimisia. Kaasulämmitys maksoi n. 2500 

€/v., sähkö noin 32 stn/kWh. Kaksi tytärtä integroituivat hyvin yhteisöön ja harrastivat yhtä monipuolisesti 

kuin Suomessakin. Koulu oli samainen Eurooppa-koulu puolen tunnin ajomatkan päässä. Sieltä he 

molemmat tytöt valmistuivat ylioppilaiksi (European baccalaureate). Ymmärrettävästi tuon koulun ilmapiiri 

oli hyvin kansainvälinen. Uusia ystäviä jäi paljon. Italialaiset ovat perin lapsikeskeisiä, mikä käy ilmi esim. 

siitä, että lapset ovat monessa mukana, ravintoloissakin iltaisin. 

Arton työ oli EU:n yhteisessä tutkimuskeskuksessa (Joint Research Centre, JRC) of the European 

Commission. Kymmenen Hollannissa vietetyn vuoden ajan jälkeen työ vaihtui Italiaan. JRC:ssä tehdään 

pääosin soveltavaa tutkimusta mm. ympäristöteknologian, maatalouden, energian tuotannon, talouden ja 

tietoturvallisuuden aloilla. Tällä hetkellä yli puolet tutkimuksesta kohdistuu ns. vihreään siirtymään. JRC 

palvelee tuottamalla puolueetonta tietoa komission pääosastoille, jotka valmistelevat EU-säädöksiä. Arton 

spesialiteettinä oli tutkimustoiminan laadunvarmistus ja sen johtaminen. Hänen uransa EU:n komissiossa 

kesti vuodesta 1994 vuoden 2022 eläkkeelle jäämiseen. 

- - - 

Vuosivaihtoon Leppävirralle on tulossa Bente Zöllner Saksasta. Isäntäperheitä ja kummia kaivataan. 

Ystävälliset vastaukset Sari Ihalaiselle. 

Kolin retkelle on 16 ilmoittautunutta. Vaikka aiemmin ilmoitettu 20:n osallistujan raja ei ylittynyt, retki 

kuitenkin päätettiin toteuttaa. 

Koska sääntöjen mukaisena moiteaikana ei ilmennyt kuin arvostavia ilmaisuja, kirkkoherra Kirsti 

Tapanainen on hyväksytty Leppävirran rotaryklubin jäseneksi. 

Paikalla oli 10 rotaria ja 7 puolisoa. 

Ensi kerralla 16.5. on kevätkokouksen aika. Tällöin asialistalla on mm. ensi kauden toimintasuunnitelma. 

Muistion kirjasi Teppo Ritari 


